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Komisji Gospodarki i Rozwoju (nr 9)
26 stycznia 2024 r.
Komisja Gospodarki i Rozwoju, obradująca pod przewodnictwem posła Ryszarda 
Petru (Polska2050-TD), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący 
porządek obrad: 

– powołanie stałego doradcy Komisji; 
– powołanie podkomisji stałych do spraw: 

– przedsiębiorczości, 
– rozwoju gospodarczego, 
– innowacyjności i konkurencyjności gospodarki. 

W posiedzeniu udział wzięli: Włodzimierz Zając kandydat na stałego doradcę Komisji oraz Gabriel 
Jackowski dyrektor biura poselskiego posła Ryszarda Petru. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Katarzyna Gadecka, Ziemowit Uździcki 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dzień dobry. Otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki i Rozwoju. Stwierdzam kwo-
rum. Witam wszystkich członków Komisji. 
Mamy 2 punkty porządku dziennego – w pkt 1 powołanie stałego doradcy Komisji, 

a w pkt 2 powołanie podkomisji  stałych do spraw przedsiębiorczości, rozwoju gospo-
darczego  oraz  innowacyjności  i konkurencyjności  gospodarki.  Informuję,  że w pkt  2 
mamy zgodę prezydium Sejmu, którą mam przed sobą. Czy w związku z tym są uwagi 
do porządku dziennego posiedzenia? Nie widzę. 
Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu uznam porządek za przyjęty. Sprzeciwu nie słyszę. 
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego.  Informuję,  że prezydium Sejmu  

15 stycznia br. na wniosek prezydium Komisji zatwierdziło kandydaturę pana Włodzimie-
rza Zająca na stałego doradcę Komisji Gospodarki i Rozwoju. Przypominam, że – zgodnie 
z uchwałą nr 28 Prezydium Sejmu z dnia 19 kwietnia 1995 r. w sprawie organizowania 
doradztwa naukowego na rzecz Sejmu i jego organów – komisja stała może mieć jed-
nego stałego doradcę. Chciałbym państwu przedstawić obecnego na sali pana mecenasa  
Włodzimierza Zająca, który przez długie lata był legislatorem w tym budynku, jak rów-
nież w Rządowym Centrum Legislacji. To w skrócie, bo nie chcę przedłużać. Pan mece-
nas właśnie wstał. Gdyby były pytania, proszę o sygnał, że są pytania do pana mece-
nasa. W latach 1996–2003 pracował jako legislator w Biurze Legislacyjnym. W latach  
2009–2015 w Rządowym Centrum Legislacji, a od 2015 r. prowadzi Kancelarię Legisla-
cyjną WZ. Zakładam, że WZ jest skrótem wyrazów Włodzimierz Zając. Od 2007 r. pro-
wadził też zajęcia podyplomowe w Studium Legislacji Wydziału Prawa i Administracji 
Uniwersytetu Marii Curie-Skłodowskiej w Lublinie. 
Dostaję  od państwa  wiele  zgłoszeń,  że mają  państwo  też  inne  obowiązki. Mając 

to na uwadze chcę procedować szybko i sprawnie. Chciałbym spytać, czy jest sprzeciw 
wobec kandydatury pana mecenasa Zająca  jako doradcy Komisji? Oczywiście,  z jego 
porad może korzystać każdy z członków prezydium oraz Komisji. 
Nie widzę sprzeciwu, więc uznaję, że Komisja Gospodarki i Rozwoju powołała pana 

Włodzimierza Zająca na stałego doradcę Komisji Gospodarki i Rozwoju. Witam z powro-
tem w Sejmie. Panie mecenasie, gratuluję. 
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Punkt drugi. Informuję, że prezydium Sejmu w dniu 24 stycznia br. wyraziło zgodę 
na powołanie podkomisji stałych do spraw: 
– przedsiębiorczości, 
– rozwoju gospodarczego, 
– innowacyjności i konkurencyjności gospodarczej. 
Dwie podkomisje powołamy w składzie pięcioosobowym, a jedną w siedmioosobowym, 

ze względu na liczbę zgłoszeń do poszczególnych podkomisji. Widzę, że państwo jeszcze 
wchodzą. Zapraszam. 
Przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw przedsiębiorczości. Infor-

muję, że wpłynęło 7 kandydatur do składu tej podkomisji. Wymienię je w porządku, jaki 
mam w zgłoszeniach. Kandydatury – pani posłanka Izabela Bodnar, pan poseł Adam 
Gomoła, pani posłanka Maria Janyska, pani posłanka Olga Semeniuk-Patkowska, pani 
posłanka Anna Krupka, pani posłanka Katarzyna Kierzek-Koperska i pan poseł Roman 
Fritz.  Czy  do takiego  składu  podkomisji  są jakieś  uwagi?  Proszę  bardzo,  pan  poseł 
Zubowski. 

Poseł Wojciech Michał Zubowski (PiS):
Dziękuję. Panie przewodniczący, mam tylko  jedno pytanie. Kiedy mieliśmy ostatnie 
posiedzenie Komisji pytałem, ile osób będzie w składach powoływanych podkomisji po to, 
żeby wiedzieć, ilu przedstawicieli moglibyśmy zgłosić z ramienia Klubu Parlamentarnego 
Prawo i Sprawiedliwość. Jeśli skład ma być siedmioosobowy, wynikałoby z tego, że nam 
przypadałoby zgłoszenie 3 osób, a nie 2, jak zrobiliśmy wcześniej. Po prostu jestem tym 
trochę zaskoczony. Rozumiem, że skład może być większy. Tylko mówię, że wtedy nasza 
reprezentacja też powinna być szersza. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dobrze. Chciałem tylko zwrócić uwagę – tak między nami, mówiąc wprost – że po pro-
stu jest też przedstawiciel Konfederacji, który powinien być w takiej podkomisji. Mając 
na uwadze  to,  że to jest przedstawiciel  opozycji  rozumiem,  że będą państwo  skłonni 
ustąpić miejsca przedstawicielowi Konfederacji. Uważam, że to ważne, żeby była taka 
reprezentacja. W związku z tym ta proporcja  jest zachowana. Zależy mi na tym, żeby 
współpraca była tutaj dobra. W związku z tym, jeżeli będą państwo mieli zastrzeżenia, 
możemy wrócić do składu pięcioosobowego, a później jeszcze wrócić do rozszerzenia tego 
składu na następnym posiedzeniu Komisji. Proszę bardzo, panie pośle. 

Poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  z szacunkiem odnoszę  się  do poszerzania 
przez pana przewodniczącego składu podkomisji, ale nie było mowy o tym, żeby wyciąć 
ze składu podkomisji przedstawiciela Prawa i Sprawiedliwości. Na to się nie zgadzamy, 
bo to nie było z nami uzgodnione. Pan przewodniczący w tej chwili to ogłosił. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Nikogo nie wycięliśmy. 

Poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie  przewodniczący,  prosimy  jednak,  żeby  w podkomisji,  zgodnie  z parytetem,  
były 3 osoby z Prawa i Sprawiedliwości. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Proszę państwa, w takiej  sytuacji –  jeżeli  chcemy sprawnie procedować – proponuję 
zrobić to w takiej formule, że powołamy pięcioosobową podkomisję. Jeżeli pan wyba-
czy… Dokonalibyśmy w uzgodnieniu z poszczególnymi klubami rozszerzenia podkomisji 
również o przedstawiciela Konfederacji, jeżeli się pan na to zgodzi. Jeżeli nie, będziemy 
musieli zrobić przerwę  i ustalić proporcje, bo w tym momencie będzie to podkomisja 
ośmioosobowa, czyli byłoby ryzyko braku większości. Panie pośle? 

Poseł Roman Fritz (Konfederacja):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, nie chcę siać jakiejkolwiek obstrukcji. Uważam, 
że w interesie nas wszystkich byłoby dobrze procedować w miarę przyjaznej atmosferze. 
Rozumiem, że parytet w składach pięcioosobowych, sześcioosobowych, siedmioosobo-
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wych czy ośmioosobowych wygląda bardzo różnie. Wypadałoby nam po prostu ogłosić, 
jak wygląda skład przedstawicieli poszczególnych klubów w składzie siedmioosobowym. 
Dlaczego akurat Prawo i Sprawiedliwość miałoby mieć tutaj 3 miejsca, tego nie wiem. 
Rozumiem, że w składzie pięcioosobowym nie ma miejsca dla Konfederacji. Tutaj  jest 
pewne zagrożenie. W żadnej z podkomisji nie ma. Proszę, żeby sami państwo ocenili, 
czy to jest słuszne i sprawiedliwe. Jestem w stanie się zgodzić z każdą propozycją, która 
będzie stanowiła jakiś konsens. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Mam propozycję. Dziękuję za ten głos. W związku z tym proponuję zrobić wszystkie pod-
komisje pięcioosobowe na tym etapie. Indywidualnie – z państwem i z przedstawicielami 
klubów – to uzgodnimy. Dobrze? 

Poseł Roman Fritz (Konfederacja):
Jeszcze komentarz. Można? 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Bardzo proszę. 

Poseł Roman Fritz (Konfederacja):
Oczywiście, każda większość może nas przegłosować. Natomiast proponuję, żeby w takiej 
sytuacji przedstawiciela Konfederacji – niekoniecznie mnie, bo jest nas tutaj dwóch – 
można było dopraszać na posiedzenia każdej z podkomisji. Po prostu, żebyśmy byli o tym 
informowani, żebyśmy mieli głos. Tak? 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Jak najbardziej, tak. Każdy ma prawo przyjść. Proszę bardzo, panie pośle. 

Poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie przewodniczący, nie widzimy żadnych przeszkód. Wręcz wskazane jest, żeby przed-
stawiciel Konfederacji był w składzie podkomisji. Tylko wyrażamy – pan poseł Zubowski 
i ja oraz inni parlamentarzyści Prawa i Sprawiedliwości – zaskoczenie tym, że nastą-
piły zmiany reguł gry poza oficjalnym obiegiem. Nie widzę przeszkód, żeby podkomisja 
liczyła np. 8 osób. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dobrze. W takiej sytuacji prosiłbym, żeby byli państwo uprzejmi mając na uwadze… Nie 
chciałbym, żeby doszło do takiej sytuacji, że pewne osoby wyjdą z posiedzenia Komisji 
z uwagi na inne obowiązki. Proponuję powołać podkomisję pięcioosobową, a na kolej-
nym posiedzeniu  ewentualnie  rozszerzyć  odpowiednio  skład dlatego,  żeby uzgodnić 
to ze wszystkimi. Wydaje mi się, że dla państwa byłoby lepiej, żeby tak do tego podejść. 
Mam nadzieję… Pan poseł Zubowski. Proponuję w związku z tym wycofać 2 kandy-
datury – pani Katarzyny Kierzek-Koperskiej i pana Romana Fritza. W tym momencie 
będziemy mieć zgłoszonych 5 osób. Proszę bardzo. Pan poseł Zubowski. 

Poseł Maciej Małecki (PiS):
Maciej  Małecki.  Panie  przewodniczący,  w takim  razie  zróbmy  tak.  Zrobimy  ukłon 
w stronę kolegi z Konfederacji. Prawo i Sprawiedliwości będzie miało 2 osoby, jak było 
zgłoszone. Natomiast chcielibyśmy zostawić tę sprawę otwartą do rozmowy. Jest też 
prośba do pana przewodniczącego,  żebyśmy nie byli  zaskakiwani  takimi  sytuacjami 
na posiedzeniu Komisji. Jest informacja o tym, że mamy zgłosić 2 osoby do pięciooso-
bowej podkomisji. Później pojawia się zmiana i pojawia się siedmioosobowa podkomisja. 
Jesteśmy na początku kadencji. Ważne jest, żeby podstawą pracy w tak merytorycznej 
Komisji było wzajemne zaufanie i szacunek, a także dobry przepływ informacji. Liczę, 
że z panem posłem z Konfederacji będzie dobra praca w podkomisji z naszymi przedsta-
wicielami. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Bardzo dziękuję. Nie miałem złych intencji. Po prostu należało również uwzględnić głos 
Konfederacji, co nie nastąpiło w ramach uzgodnień, ale przyjmuję to. Dziękuję za kon-
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cyliacyjne  podejście  do sprawy. Panie  pośle,  z powrotem  jest  pan  kandydatem. Pani 
posłanka Kierzek-Koperska również. 
Jeszcze raz odczytam nazwiska, bo mogą państwo nie wiedzieć, jakie kandydatury wpły-

nęły. Jeszcze raz dziękuję wszystkim za pozytywne podejście do sprawy. Przeczytam tylko 
nazwiska – Izabela Bodnar, Adam Gomoła, Maria Janyska, Olga Semeniuk-Patkowska, Anna 
Krupka, Katarzyna Kierzek-Koperska, Roman Fritz. Czy do tego składu podkomisji są jakieś 
uwagi lub pytania? Nie widzę. 
Jeśli nie ma sprzeciwu stwierdzam, że Komisja Gospodarki i Rozwoju powołała pod-

komisję stałą do spraw przedsiębiorczości w wyżej wymienionym składzie. 
Punkt  drugi.  Przystępujemy  do powołania  Podkomisji  stałej  do spraw  rozwoju 

gospodarczego. Informuję, że wpłynęły następujące kandydatury do składu podkomisji. 
Informuję, że jest 5 kandydatur – pan poseł Wojciech Zubowski, pani poseł Małgorzata 
Wassermann, pani posłanka Joanna Frydrych, pani posłanka Dorota Marek i pan poseł 
Robert Dowhan. Czy do tego składu podkomisji są jakieś uwagi lub pytania? Nie widzę. 
Jeśli nie ma sprzeciwu stwierdzam, że Komisja Gospodarki i Rozwoju powołała pod-

komisję stałą do spraw rozwoju gospodarczego. 
Przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw innowacyjności i konkuren-

cyjności gospodarki. Informuję, że wpłynęły następujące kandydatury do składu tej pod-
komisji. Kandydatur jest 5 – pani posłanka Mirosława Nykiel, pani posłanka Weronika 
Smarduch, pani poseł Magdalena Filipek-Sobczak, pani poseł Maria Koc i pan poseł Piotr 
Lachowicz. Czy są jakieś uwagi do tego składu? 
Jeśli nie ma sprzeciwu stwierdzam, że Komisja Gospodarki i Rozwoju powołała pod-

komisje stałą do spraw innowacyjności i konkurencyjności gospodarki. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Proszę o pozostanie na sali posłów wybra-

nych do podkomisji w celu wyboru przewodniczących podkomisji. Wybory będą się odby-
wały jeden po drugim tutaj, na sali, żeby to przyspieszyć, w kolejności, w której powoły-
waliśmy podkomisje. Na początku będzie podkomisja stała do spraw przedsiębiorczości, 
następnie podkomisja stała do spraw rozwoju gospodarczego, a potem podkomisja stała 
do spraw innowacyjności. 
Protokół z dzisiejszego posiedzenia Komisji będzie wyłożony do przejrzenia w sekre-

tariacie Komisji w Kancelarii Sejmu. 
Na tym zamykam posiedzenie. Proponuję, żeby podkomisje zbierały się w tym miej-

scu, w którym teraz siedzi pan poseł Fritz. W tym rzędzie. Pierwsza będzie podkomisja 
stała do spraw przedsiębiorczości, a potem się wymieniamy. 


